
 وعده حل مشکل
 تولید  کارت هوشمند داخلی

معاون امور اس���ناد هویتی سازمان ثبت احوال 
با بیان این که مشکل صدور کارت های هوشمند 
ملی از سوی چاپخانه دولتی در حال برطرف شدن 
است، گفت: کارت های هوشمند درحال تراشه گذاری 

هستند.
مهر - سیف الله ابوترابی گفت: صدور کارت های 
هوشمند ملی بعد از تحریم های صورت گرفته با 
مشکل مواجه شده بود و تصمیم گرفته شد از توان 

و دانش متخصصین داخلی استفاده شود.
وی گفت: بر اساس صحبت هایی که با چاپخانه 
داشتیم مشکل صدور کارت های هوشمند ملی در 
حال برطرف شدن است و این کارت ها در مرحله 

تراشه گذاری هستند.
معاون امور اس���ناد هویتی سازمان ثبت احوال 
تاکید کرد: در حال حاضر ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار 
تا ۵ میلیون نفر از افرادی که سال گذشته ثبت نام 
و اقدامات اولیه برای دریافت کارت هوشمند ملی 
را در دفاتر پیشخوان دولت انجام داده اند در انتظار 
صدور کارت های هوشمند خود هستند که با تمام 
ش���دن مرحله صدور کارت ها، به مرور متقاضیان 

کارت های خود را دریافت خواهند کرد.
ابوترابی گفت: صدور و ارائه کارت های هوشمند 
به ظرفیت چاپخانه بستگی دارد که باید این رقم از 

سوی آنها اعلام شود. 

 فرجی دانا و جهانگرد
 به سازمان فاوای شهرداری پیوستند

با رای موافق اعضای ش���ورای شهر تهران، رضا 
فرجی دانا و نصرالله جهانگرد به عنوان اعضای جدید 
س���ازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 

تهران انتخاب شدند.
فارس - در آخرین دستور جلسه از قبل تعیین 
شده برای صد و س���ی و ششمین جلسه شورای 
شهر تهران نوبت به رأی گیری در خصوص اضافه 
شدن دو نفر به سازمان فناوری اطلاعات شهرداری 

تهران رسید.
براس���اس اعلام بهاره آروین؛ از سوی شهردار 
تهران، نصرالله جهانگرد و رضا فرجی دانا برای اضافه 

شدن به این شورا معرفی شدند.
اعضای شورای شهر تهران به جهانگرد ۱۱ رای 
موافق و به فرجی دان���ا ۱۰ رای موافق دادند و به 
این ترتیب این دو نفر به اعضای این سازمان اضافه 

شدند.
نصرالله جهانگرد معاون فناوری و نوآوری وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات و از اعضای حقیقی 
شورای عالی اداری کشور است؛ وی پیش از این 
رییس س���ازمان فناوری اطلاعات و دبیر شورای 
اجرایی فناوری اطلاعات کشور در دولت یازدهم بود 
و همچنین رضا فرجی دانا در دولت یازدهم، وزیر 

علوم تحقیقات و فناوری بوده است.

 بررسی تحول دیجیتال
 و انقلاب صنعتی چهارم در وزارت فاوا

معاون دفتر بررسی های اقتصادی معاونت برنامه 
ریزی و نظ���ارت راهب���ردی وزارت ارتباطات در 
نخستین نشست دانش آموختگان APO )سازمان 
بهره وری آس���یایی( به موضوع تحول دیجیتال و 

انقلاب صنعتی چهارم پرداخت.
وزارت ارتباطات - جمال صوفیه معاون دفتر 
بررسی های اقتصادی معاونت برنامه ریزی و نظارت 
راهبردی وزارت ارتباط���ات و فناوری اطلاعات در 
نخستین نشست دانش آموختگان APO، موضوع 
»تحول دیجیتال و انقلاب صنعتی چهارم« درباره 
جنبه های مختلف این انقلاب و  ارتباط تنگاتنگ آن 

با دیجیتال شدن مباحثی را مطرح کرد.
در این نشست صوفیه با تاکید به اینکه ICT  به 
عنوان پیشران اصلی در این انقلاب صنعتی چهارم 
مطرح است، به مباحثی برگرفته از مجمع جهانی 
اقتصاد در ارتباط با این مفهوم و وضعیت کشورهای 
 Industry مختلف و دیدگاه های کلان و تاثیرات
۴.۰  )انقلاب صنعتی چه���ارم( بر اقتصاد و بهره 
وری و اشتغال و سایر پارامترهای کلان اقتصادی 
پرداخت. وی به ضرورت ترویج و آموزش و گسترش 
دانش در این حوزه بین کارشناسان و مدیران ارشد 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات به عنوان یکی از 
ارکان و فراهم کننده زیرساخت های فنی و مقرراتی 

تاکید کرد.
معاون دفتر بررس���ی های اقتص���ادی در ادامه 
مدل هایی برای ارزیاب���ی آمادگی ورود مبتنی بر 
مدل های سنگاپور و تایوان و مجمع جهانی اقتصاد 
ارایه کرد و جنبه های مثبت و منفی و دیدگاه های 

موافق و مخالف را مورد بررسی قرار داد.
بر اساس این گزارش، در ادامه این نشست که 
با حضور کارشناسان و مدیران وزارت ارتباطات و 
ش���رکت های تابعه و بخش خصوصی برگزار شد، 
پرسش و پاس���خ هایی در مورد چرایی و ضرورت 
حرکت به تحول دیجیتال و انقلاب صنعتی چهارم 
و نقش و جایگاه کشور در زنجیره ارزش جهانی 

مطرح شد.
همچنین، نقش اپراتوره���ا و فراهم کنندگان 
زیرس���اخت ها و به ویژه تاثیر و نقش گسترش 
زیرس���اخت های اینترنت چیزها به عنوان یکی از 

فناوری های کلیدی نیز مورد بررسی قرار گرفت.
مباحث مطرح شده در این جلسه توسط معاون 
دفتر بررسی های اقتصادی وزارت ارتباطات بر اساس 
موضوعات و مستندات  دو کارگاه برگزار شده توسط 
سازمان بهره وری آسیایی )APO( در سال گذشته 
بود. همچنین در پایان این جلسه مقرر شد علاقه 
مندان، کارشناسان و مدیرانی که مطالبی در همین 
زمینه برای اشتراک گذاری دانش مرتبط دارند، در 
جلسات آتی دفتر بررسی های اقتصادی ارایه کنند.

پابند الکترونیکی 30 درصد 
زندانی های تهران را مرخص می کند

راهکارهای تسریع در روند رفع موانع اجرای طرح 
پابند الکترونیکی در نشس���تی با حضور مس���ؤولان 
زندان های اس���تان تهران مورد بررسی قرار گرفت و 
مشخص شد ۳۰ درصد زندانیان حاضر در زندان های 

تهران مشمول استفاده از پابند الکترونیکی هستند.
فارس- مصطفی محبی مدیرکل زندان های استان 
تهران در جلس���ه ای که به منظور بررسی راهکارهای 
تسریع در روند رفع موانع اجرای طرح پابند الکترونیکی 
برگزار شد به خدمات دهی به ۹۵۰ نفر از مددجویان 
پس از آزادی در زمینه های مختلف پرداخت و گفت: 
اشتغال در میان مددجویان چه در زمان تحمل حبس 
و چه پس از آزادی یک���ی از اصلی ترین دغدغه های 
سیاس���ت نظام زندانبانی است که لازم است با تعامل 
نهادهای مختلف از جمله بنیاد تعاون زندانیان، انجمن 
حمایت از زندانیان، کارخانج���ات و مراکز تولیدی در 
سطح شهرستان های مربوطه و … به این مهم بیشتر 

توجه شود.
مصطفی محبی در بازدید از محل اتاق مانیتورینگ 
و کنداکت���ور محل در حال تکمی���ل تجیهزات ابراز 
امیدواری کرد: بااستمداد و تعاملات سازنده مسوولان 
مراجع قضایی ذی ربط و  اتمام و پایان تجهیزات سخت 
افزاری و نرم افزاری طرح پابند الکترونیکی ۳۰ درصد 
از مددجویان زندان های استان مشمول این طرح قرار 

بگیرند.
وی به محسنات و مزایای اجرای طرح پابند الکترونیکی 
و ابعاد مختلف عاطفی، اجتماعی و اقتصادی طرح مذکور 
پرداخت و گفت: با نگاهی هر چند سطحی می توان به 
امتیازات فردی و اجتماعی طرح مذکور پی برد چرا که 
حضور فیزیکی هر شخصی به عنوان سرپرست و حامی 

آن فرد در خانواده جای بحث و مجادله ندارد.
براساس این گزارش  اجرای طرح  پابند الکترونیکی 
در کشور با همکاری قوه قضائیه )مرکز آمار و فناوری 
اطلاعات(، سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی 
کشور و شرکت توسعه خدمات الکترونیکی حامی عدالت 

در حال پیگیری و تکمیل روند اجرایی است.
بر اساس این گزارش مددجویانی که مرتکب جرایم 
تعزیری از درج���ه ۵ تا ۸ ش���ده اند در صورت وجود 
شرایط؛ وجود جهات تخفیف، پیش بینی اصلاح مرتکب 
جرم، فقدان سابقه کیفری موثر، رعایت تدابیر و اجرای 
دس���تورات دادگاه و جبران ضرر و زیان وارده به شاکی 

می توانند از این طرح استفاده کنند.

قول وزیر بهداشت به رییس جمهور 
برای تکمیل پرونده سلامت تا بهار

وزیر بهداشت گفت: اجرای پرونده الکترونیکی سلامت 
به ما کمک می کند که بیماران را در دریافت خدمات 

ردیابی کنیم.
فارس- س���عید نمکی وزیر بهداش���ت در جلسه 
شورای سیاستگذاری نظام سلامت الکترونیکی کشور 
که با حضور وزیر ارتباط���ات و فناوری اطلاعات برگزار 
ش���د، با بیان اینکه پرونده الکترونیکی سلامت یکی از 
ابزار های منطقی شدن ارایه خدمت و در راستای دولت 
الکترونیکی اس���ت گفت: اولین اقدامی که در راستای 
اجرای پرونده الکترونیکی سلامت در وزارت بهداشت 
کردم، انتخاب مدیر ملی پروژه نظام الکترونیک سلامت و 
در اختیار گذاشتن ابزار مورد نیاز آن یعنی مرکز فناوری 

اطلاعات وزارت بهداشت بود.
وزیر بهداشت تاکید کرد: به رییس جمهور قول داده ایم 
که پرونده الکترونیکی سلامت در کشور تا بهار به سرانجام 
برسد، بنابراین باید تقس���یم کار کنیم که سهم وزارت 
بهداشت و ارتباطات کجاس���ت، البته باید ابتدا پرونده 
الکترونیکی سلامت را اجرایی و در گام های بعد فاز های 

دیگر آن را اجرا کنیم.
نمکی یادآور شد: امروز نظام سلامت الکترونیکی نه 
فقط به معنی پیاده سازی دولت الکترونیکی و تسهیل 
امور مردم است، بلکه ابزاری برای نظام ارایه خدمت 
است که می تواند موجب ارتقای سطح سلامتی مردم، 
مصرف صحیح منابع به نفع اقشار فرودست جامعه و 
پرداخت سوبسید به مستمندان و عدالت در سلامت 

شود.
وی افزود: اجرای پرونده الکترونیکی س���لامت به ما 
کمک می کند که بیماران را در دریافت خدمات ردیابی 
کنیم و حتی موعد واکسن در خانه های بهداشت را به 
صورت اتوماتیک یادآوری ش���ود، بنابراین این سیستم 
فوایدی بس���یار زیاد برای مردم، نظ���ام ارائه خدمت، 

سیاستگذاران و جمهوری اسلامی دارد.
وزیر بهداشت ضمن تاکید بر اهمیت بیان دستاورد های 
نظام سلامت الکترونیکی، گفت: حتما باید دستاورد های 
اجرای نظام سلامت الکترونیکی از جمله در مورد رفع 
همپوشانی بیمه ها و منطقی کردن هزینه ها به جامعه 

عرضه شود.

سرویس شناسایی موقعیت 
تماس گیرنده با اورژانس ایجاد می شود

رییس س���ازمان فناوری اطلاعات ایران از راه اندازی 
سرویس شناسایی منطقه تماس افراد با اورژانس ۱۱۵، 

خبر داد.
فارس - امی���ر ناظمی رییس س���ازمان فناوری 
اطلاعات ایران گفت: با همکارانم در بخش های مختلف 
تبادل نظر کردیم و مقرر ش���د در کمتر از یک ماه، 
سرویسی راه اندازی کنیم که وقتی فردی با موبایل با 
اورژانس ۱۱۵ تماس می گی���رد، محدوده تماس او را 
به اورژانس اعلام کنیم که در این صورت فقط نیاز به 

آدرس دقیق است.
وی تصریح کرد: اگر بخواهی���م محل تماس افراد با 
اورژانس را به صورت نقطه زنی داش���ته باشیم، حریم 
ش���خصی افراد نقض خواهد ش���د و به همین خاطر 
منطقه محل تماس را به اورژانس ۱۱۵ اعلام می کنیم 
و امیدواریم که این سرویس زودتر برای اورژانس ۱۱۵ 
راه اندازی ش���ود. البته اورژانس خصوصی نیز تقاضای 

راه اندازی این سرویس را داشته است.
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پنجره دریچه

رییس سازمان فناوری اطلاعات:

کوپن الکترونیکی با زیرساخت های دولت همراه صادر می شود
رییس بانک مرکزی: منتظر تصمیم دولت برای اعلام زمان تخصیص کوپن الکترونیکی هستیم

باشگاه خبرنگاران جوان - صفحه رسمی اینستاگرام سردار سرلشکر پاسدار قاسم سلیمانی فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی توسط 
اینستاگرام بسته شد. بر اساس اطلاعات منتشر شده تا اطلاع ثانوی صفحه جدیدی در اینستاگرام راه اندازی نخواهد شد. این اولین بار نیست که صفحه رسمی 

سردار سلیمانی در اینستاگرام با بیش از  ۸۰۰ هزار دنبال کننده مسدود می شود، پیش از این هم اینستاگرام این صفحه را ۵ بار از دسترس خارج کرده بود.

 اینستاگرام صفحه 
سردار سلیمانی  را بست

کوپن به صورت الکترونیکی و با استفاده از زیرساخت های 
دولت همراه به مردم اختصاص خواهد یافت.

فناوران - مشکلات به وجود آمده در توزیع کالاهای اساسی 
که از ارز ۴2۰۰ تومانی استفاده می کردند سبب شده تا دولت 
به سراغ کوپن برود، اما این بار قصد دارد کوپن ها را به صورت 

الکترونیکی به مردم تخصیص دهد.
از در جریان بررسی بودجه ۹۸ درمجلس در سال گذشته 
بازگشت کوپن به اقتصاد ایران مطرح شد، اما کوپنی که از آن 
حرف زده می شد، شباهت زیادی با کوپن های کاغذی دهه 6۰ 
و 7۰ شمسی ندارد. برهمین اساس برای نخستین بار بانک 
مرکزی طراحی و آماده سازی کوپن های الکترونیکی را برعهده 

گرفته است و هم اکنون سامانه اولیه آن آماده شده است. 
براس���اس گزارش پژوهش���کده پولی و بانکی، س���امانه 
سهمیه بندی کالاهای اساسی از جمله گوشت و مرغ با توجه به 
سیاست دولت برای تامین کالاهای اساسی از طریق کالابرگ 
الکترونیکی توسط بانک مرکزی با بهره گیری از کارت بانکی و 

کد ملی آماده شد.

 تکرار تجربه کارت سوخت در کوپن الکترونیکی؟
طرح بانک مرکزی برای اختصاص کوپن الکترونیکی از طریق 
کارت های بانکی مشابه طرح ثبت نام کارت سوخت است که 

سال گذشته در کشور اجرا شد.
در طرح ثبت نام الکترونیکی کارت س���وخت، همه مردم 
می توانس���تند یکی از کارت های بانکی خود را انتخاب کرده 
و از آن به عنوان کارت سوخت نیز بهره ببرند. به این ترتیب 

صرفه جویی بزرگی در صدور کارت های سوخت به عمل آمد.
براساس آنچا مسوولان بانک مرکزی درباره کوپن الکترونیکی 
نیز می گویند، سهمیه هر فردی روی یکی از کارت های بانکی 
وی تخصیص داده می شود و به این ترتیب دیگر خبری از صدور 

کارت جدید و یا چاپ کاغذ نیست.
این در حالی است که سال گذشته وزارت صنعت در طرح 

توزیع الکترونیکی گوشت، روش متفاوتی را پیش گرفت که آن 
طرح شکست خورد.

امیر ناظمی رییس س���ازمان فناوری اطلاعات در این باره 
به خبرنگار ما گفت: تخصیص کوپن الکترونیکی با استفاده از 
زیرساخت های دولت همراه و مشابه تجربه ای که در ثبت نام 

کارت سوخت بانکی صورت گرفت، انجام می گیرد.
وی افزود: در حال حاضر جلس���ات فنی مربوط به کوپن 

الکترونیکی میان دستگاه های مختلف در حال برگزاری است.
ناظمی با بیان این که اختصاص کوپ���ن الکترونیکی به 
کارت های بانکی اکنون و از نظر فنی کار چندان دشواری نیست 
گفت: مهم ترین نکته آمادگی و هماهنگی دستگاه های ذی ربط 

در این پروژه است.

 آمادگی بانک مرکزی
رییس کل بانک مرکزی نیز در این باره و در گفت وگو با ایبنا 
اعلام کرد: بانک مرکزی آمادگ���ی لازم برای اجرای کالابرگ 

الکترونیکی را دارد.
براساس این گزارش کمیس���یون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی یکش���نبه میزبان وزیران صنعت، معدن و تجارت و 
اموراقتصادی و دارای���ی و همچنین رییس کل بانک مرکزی 

جمهوری اسلامی ایران بود.
عبدالناصر همتی پس از این نشست گفت: از لحاظ نرم افزاری 
بانک مرکزی برای اختص���اص کالابرگ الکترونیکی به مردم 
آمادگی لازم را دارد اما زم���ان اجرای آن منوط به تصمیمی 
دولت است. به نوش���ته تارنمای مجلس شورای اسلامی، در 
سیستم رفاهی بانک مرکزی اطلاعات همه سرپرست های خانوار 
در استان های تهران و البرز بروزرسانی شده و این افراد می توانند 
با بهره گیری از کارت بانکی و ارایه کد ملی از سهمیه اختصاص 
داده شده برای خرید گوشت که به عنوان اولین کالا در این 

سامانه اجرایی شده است، استفاده کنند.
براساس این گزارش افراد واجد شرایط اخذ سهمیه گوشت 

با مراجعه به یکی از فروشگاه های مجاز و با استفاده از یکی از 
کارت های بانکی معتبر می توانند سهمیه گوشت خود را دریافت 
کنند. این زیرساخت بانک مرکزی برای سایر کالاهای اساسی 
نیز قابل استفاده است و از سامانه های سبد کالا و مانا به طور 

ترکیبی بهره می گیرد.
همچنین سهمیه کالاهای اساسی از جمله گوشت بر اساس 
اعلام وزارت کار و سازمان هدفمندی برای سرپرستان خانوارها 
تعریف می شود. این سامانه توسط بانک مرکزی آماده شده و 
آزمایش های اولیه آن نیز با موفقیت به پایان رسیده اما هنوز در 
فروشگاه های عرضه کننده کالاهای اساسی اجرایی نشده است.

 چراغ سبز مجلس به کوپن الکترونیکی
جهانبخش محبی نیا عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال ۹۸ 
نیز در گفت وگو با خانه ملت، با بیان اعلام بانک مرکزی برای 
راه اندازی سامانه سهمیه بندی کالاهای اساسی گفت: راه اندازی 
این سامانه در راستای قانون بوجه سال ۹۸ است چرا که در 
قانون تاکید شده است ۱۴ میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه 
ملی برای تامین کالاهای اساس���ی و به صورت کالا برگ به 

دست مردم برسد.
محمدرضا منصوری عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی نیز گفت: اگرچه استفاده از واژه "کوپن" ذهنیت 
نامناسبی به ذهن متبادر می کند و یادآور صف های طولانی 
مدت اس���ت اما در حال حاضر برای توزیع عادلانه کالاهای 
اساسی باید از  مکانیزم کوپنی )استفاده از کالابرگ الکترونیکی( 

استفاده کرد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر سوداگران با استفاده از رانت 
به راحتی کالاهایی که با ارز دولت���ی ۴ هزار و 2۰۰ تومانی 
تهیه شده را خریداری کرده و با ارز آزاد به فروش می رسانند 
گفت: سیستم توزیع و قیمت گذاری در کشور سلیقه ای است 
به همین دلیل تنها ۵ درصد کالاهای دولتی به دست مصرف 

کننده واقعی می رسد.
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رییس جمهور در جلسه شورای عالی فضای مجازی:

برای جلوگیری از انتشار اخبار جعلی سیاست گذاری کنید
ضرغامی اعلام کرد که او به جلسه شورا دعوت نشده است

جلسه

رییس جمهور با بیان این که فضای مجازی می تواند در بخش تولید و 
اشتغال تحرک ایجاد کرده و در رونق تولید ملی تاثیرگذاری مثبتی داشته 
باشد، گفت: باید در راس���تای تدوین برنامه های موثر برای رفع موانع و 
مشکلات از مسیر توسعه کسب و کار و تولید توسط شرکت های دانش 

بنیان، تلاش کنیم.
فناوران - به گزارش کانال اطلاع رس���انی دولت حسن روحانی روز 
دوشنبه در جلسه شورای عالی فضای مجازی با تبریک آغاز سال جدید 
و اعیاد شعبانیه، نامگذاری سال ۱۳۹۸ به عنوان سال »رونق تولید« از 
سوی مقام معظم رهبری را مورد اشاره قرار داد و گفت: دبیرخانه شورای 
عالی فضای مجازی باید بررسی های لازم برای تدوین برنامه های موثر در 
راستای رفع موانع و مشکلات از مسیر توسعه کسب و کار و تولید توسط 
شرکت های دانش بنیان را انجام داده و برای طرح در جلسه شورای عالی 

آماده کند.
رییس جمهور با بیان درگیر شدن بس���یاری از استان های کشور با 
مشکلات ناشی از سیل و تقدیر از تلاش های مردم و همه دستگاه های 
ذیربط در کمک رسانی به سیل زدگان، ادامه داد: کمک رسانی به مناطق 
سیل زده باید تا رفع کامل مشکلات مردم ادامه پیدا کند و در این راستا 
به مسوولان اجرایی استان هایی که در معرض سیل قرار دارند دستور آماده 

باش کامل داده شده است.
روحانی انتشار برخی مطالب غیرواقعی و شایعات در فضای مجازی در 
این گونه حوادث را موجب نگرانی مردم دانست و گفت: برهم زدن امنیت 
روانی مردم اقدامی بر خلاف امنیت جامعه بوده و باید سیاست گذاری لازم 
برای پیشگیری از انتشار اخبار جعلی و شایعات در شورای عالی فضای 
مجازی انجام شود تا در صورت نیاز به قانون گذاری از سوی دولت لایحه 

آن تدوین و تقدیم مجلس شود.
در جلسه شورای عالی فضای مجازی مقرر شد وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، سازمان صدا و س���یمای جمهوری اسلامی، سازمان تبلیغات 
اسلامی و دفتر تبلیغات اسلامی سند تحول فضای مجازی در موضوعات 
مربوط به حوزه های فعالیت خود را تدوین و به شورای عالی فضای مجازی 

تقدیم کنند.
بر این اساس مواجهه فعال با فضای مجازی با لحاظ اصول و ارزش های 
سبک زندگی اسلامی–ایرانی، نگاه فرصت محور به فضای مجازی، کاهش 
تصدی گری دولت با لحاظ ظرفیت های غیرحکومتی مبتنی بر نظام چند 

ذی ربطی، اتخاذ رویکرد توسعه فراملی و ایجاد عمق استراتژیک منطقه ای، 
بین المللی و کشورهای همس���و، تلاش در جهت اصلاح ساختارها و 
مدیریت منابع مالی و انسانی موجود به جای خلق ساختار و هزینه های 
جدید، شبکه ملی اطلاعات به عنوان زیس���ت بوم پیاده سازی تمامی 
برنامه های اسناد تحولی و ایجاد و توسعه سکوهای مورد نیاز در حوزه های 
تحولی با تاکید بر ظرفیت بخش خصوصی از الزاماتی است که دستگاه های 

مذکور باید در تدوین این سند تحولی مد نظر قرار دهند.
همچنین در این جلسه، ابوالحسن فیروزآبادی دبیر شورای عالی فضای 
مجازی گزارشی از وضعیت فرهنگی کش���ور به ویژه در حوزه رسانه ها 
و نظام آموزش���ی مطرح کرد که نشان دهنده فعالیت چشمگیر بخش 
خصوصی در حوزه آموزش مجازی و تولید محتوا در فضای مجازی کشور 
است. بر اس���اس این گزارش تحولات فضای مجازی در حوزه آموزش 
موجب پویایی علمی کشور شده و گسترش آن نیازمند به کارگیری بیشتر 

بخش خصوصی در نظام آموزش کشور است.
بر مبنای گزارش وی؛ در حوزه رسانه نیز، پایین بودن مسوولیت پذیری 
و وجود کاربران فاقد هویت مشخص در فضای مجازی موجب نابسامانی، 
شیوع اخبار نادرست و تش���ویش اذهان عمومی شده و عدم انسجام و 
هماهنگی رسانه های اجتماعی و فقدان مراکز اعتبار سنجی خبری، شیوع 

شایعات و اخبار جعلی را به دنبال داشته است.

 ضرغامی به شورای عالی فضای مجازی دعوت نشد
دفاتر آقایان رحیم پور ازغدی و ضرغامی عدم دعوت از این دو عضو 

شورای انقلاب فرهنگی به جلسه امشب شورا را تائید کردند.
براساس گزارش فارس، به دنبال انتشار اخباری مبنی بر عدم دعوت از 
عزت الله ضرغامی و حسن رحیم پور ازغدی دو عضو شورای عالی انقلاب 
فرهنگی به نشست این شورا طی تماسی که با دفتر رحیم پور ازغدی 
حاصل کرد، یک عضو این دفتر، ضمن تأیید عدم این دعوت تصریح کرد: 
در پیگیری ها پاسخ مشخصی از سوی شورای عالی انقلاب فرهنگی به ما 
داده نشد و تنها جواب دادند که دعوت نشدن آقای رحیم پور را پیگیری 

می کنیم و نتیجه آن را به شما اطلاع می دهیم.
این عضو دفتر رحیم پور ازغدی با تکذیب هر گونه توصیه ای از سوی 
رهبر معظم انقلاب یا دفتر ایشان به وی جهت خودداری از شرکت در 
نشست های شورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: پیش تر نیز شنیده 
بودیم که آقای رییس جمهور گفته اند »در صورت شرکت آقایان ضرغامی 

و رحیم پور ازغدی، من در جلسات شورا حضور نخواهم یافت«. 
همچنین در تماس با دفتر عزت الله ضرغامی دیگر عضو شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، یک عضو دفتر وی گفت: علاوه بر عدم دعوت از ضرغامی 
برای جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی، وی به جلسه شورای عالی فضای 

مجازی هم دعوت نشده است.
وی تصریح کرد: روال ب���ر این بود که دعوتنامه ب���رای حضور در 
نشست های شورای عالی انقلاب فرهنگی و شورای عالی فضای مجازی به 
امضای دبیران این 2 شورا به دفتر اعضا ارسال می شد، اما در سال جدید 

دعوتی برای هیچکدام از هر 2 نهاد به دست ما نرسیده است.
این عضو دفتر ضرغامی درباره شایعه توصیه رهبر معظم انقلاب به وی 
جهت عدم حضور در نشست های شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: این 
شایعه اولین بار یکی از خبرگزاری ها کلید زد و خودش نیز آن را تکذیب 
کرد. پیگیری های خبرنگار فناوران از روابط عمومی مرکز ملی فضای 
مجازی نیز بی نتیجه ماند و آنها اعلام کردند در جریان دعوت از عزت الله 

ضرغامی نیستند. 
مسعود همدانلو مشاور اجرایی و سرپرست امور راهبری دبیرخانه شورای 
عالی فضای مجازی نیز اعلام کرد با روابط عمومی مرکز تماس بگیرید و 

پاسخ گویی در این زمینه در صلاحیت وی نیست.
این در حالیست که عزت اله ضرغامی در توییتی عدم دعوت از خود را 
برای شرکت در جلسات شورای عالی انقلاب فرهنگی و شورای عالی فضای 

مجازی تایید کرد.

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران با بیان نصب و 
راه اندازی مرکز کم ظرفیت تلفن در پلدختر، گفت: 
امکان برقراری ارتباطات تلفن ثابت در این شهرستان 

فراهم شد.
شرکت مخابرات ایران - سید مجید صدری اظهار 
داشت: با بهره برداری از این مرکز تلفن کم ظرفیت، 
ارتباطات تلفن ثابت شهرستان پلدختر به حالت نرمال 
و پایدار بازگشته و شهروندان می توانند با استفاده از 
شماره های سابق تلفن ثابت خود، مجدداً ارتباط تلفنی 

را برقرار و استفاده کنند.
وی افزود: علاوه بر نصب و راه اندازی این مرکز تلفن، 
به صورت همزمان و شبانه روزی، آماده سازی مسیر 
کابلی اتصال این مرکز در شهرستان پلدختر توسط تیم 

فنی و عملیاتی مخابرات انجام شد.
مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: با اهتمام 
شبانه روزی در راه اندازی و پایداری ارتباطات مناطق 
سیل زده، آماده سازی مراکز تلفن اصلی شهرستان ها و 
برقراری مجدد زیرساخت های شبکه مخابراتی در تمام 
مناطق سیل زده به صورت کامل و پایدار در آینده 

نزدیک انجام خواهد شد.
در پی وقوع سیل در منطقه پلدختر استان لرستان 

در اوایل فروردین ماه امس���ال، تمامی زیرساختهای 
ارتباطی و مرکز تلفن این شهرستان از بین رفت. 

 جزئیات عملکرد بالون اینترنت در پلدختر
در خبر دیگری رئیس پژوهش���گاه فضایی ایران 
با تشریح عملکرد بالون فضایی اینترنت در منطقه 
سیل زده پلدختر و سرویس دهی همزمان به ۸۰۰۰ نفر 
گفت: برای استقرار این بالون در خوزستان، دستوری 

صادر نشده است.
حسین صمیمی به خبرگزاری مهر گفت: هم اکنون 
سه نوع بالون در اندازه ها و کارکردهای مختلف، شامل 
بالون حمل محموله ۱۵ کیلویی، بالون حمل محموله 
۵۰ کیلویی و نیز بالون حمل محموله ۵۰۰ کیلوگرمی 
در پژوهش���گاه فضایی ایران برای استفاده در زمان 

بحران، طراحی و راه اندازی شده است.
وی ادامه داد: بالون حم���ل محموله تا وزن ۳۰۰ 
گرم با عنوان »بام ۳۰۰« با توج���ه به ابعاد، وزن و 
تجهیزات حمل و نقل، نیازمند امکانات زیاد برای به 
پرواز درآوردن است که باید در یک منطقه بزرگ، 
از آن استفاده شود به همین دلیل ما در پژوهشگاه 
فضایی ایران، از بالون »بام ۵۰« برای آنکه موقعیت 

پلدختر اضطراری بود و این بالون، تاکتیکی تر بوده 
و می توانستیم آن را سریع تر مستقر کنیم، استفاده 

کردیم.
رئیس پژوهشگاه فضایی ایران با اشاره به اینکه »بام 
۳۰۰« کاربردهایی برای استقرار در منطقه جغرافیایی 
داشته است، گفت: پایش محیط و برقراری ارتباط، از 
جمله کاربردهای این بالون فضایی است و در شرایطی 
که اضطرار آن زیاد نباشد، به کار گرفته خواهد شد اما 
ما در حادثه سیل امسال به دلیل آنکه نیازمند استفاده 
از بالون ارتباطی به صورت اضطراری بودیم، از بالون 
»بام ۵۰« که محموله مخابراتی ۵۰ کیلوگرمی را حمل 

می کرد، استفاده کردیم.
صمیمی اضافه کرد: بالون »بام ۵۰« پاسخگوی نیاز 
اینترنت کاربران در منطق���ه پلدختر بود و ما موفق 
ش���دیم به صورت همزمان به ۸۰۰۰ کاربر سرویس 

اینترنت از طریق این بالون بدهیم.
وی تصری���ح کرد: حتی اگر محمول���ه مخابراتی 
سبک تری روی این بالون نصب می شد، امکان نصب 
دوربین و پایش محیط نیز از طریق این بالون فراهم 
بود اما فعلًا با توجه به کاربرده���ای اضطراری در 
پلدختر، پوشش اینترنت این منطقه را از طریق بالون 

فضایی انجام دادیم.
رئیس پژوهش���گاه فضایی ایران با بیان اینکه این 
بالون در ارتفاع ۱۰۰ متری در منطقه ای به شعاع ۱۰ 
کیلومتر، پوشش اینترنت را فراهم می کند، خاطرنشان 
کرد: ما در سطح شهر و در جاهای پرتردد، مودم هایی 
را نصب کردیم که بالون به این مودم ها متصل شده 
و مردم از طریق اتصال به م���ودم، موفق به دریافت 
وای فای رایگان شدند؛ در این سرویس، نیاز به استفاده 

از سیم کارت نبود.
صمیمی با بیان اینکه با استفاده از وای فای رایگان 
بالون مخابراتی، بیش از ۸۰۰۰ نفر به صورت همزمان 
سرویس اینترنت دریافت کردند، افزود: گزارش میدانی 
نشان می دهد که استقبال از این سرویس خوب بوده 
و مشکلی از بابت برقراری ارتباط اینترنت برای مردم 

وجود ندارد.
وی گفت: در زمینه سرویس دهی با بالون اینترنت 
به مناطق سیل زده خوزستان، فعلًا دستوری صادر 
نشده است و در شرایطی که وزارت ارتباطات و کمیته 
پدافند غیرعامل این وزارتخانه به ما دستور دهد، امکان 
استقرار بالون اینترنت با توجه به امکانات موجود در 

منطقه خوزستان نیز وجود دارد.

تلفن ثابت در پلدختر برقرار شد
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